
Další sporná stavba: přemostění
Občanské sdružení „Zdravá Chuchle“ bojuje také proti další investiční 
akci, kterou je překlenutí železniční trati mostem. Nahradit má nevyhovující 
úrovňové křížení železnice u křižovatky ulic Dostihová a Radotínská. Právě 
spojení křižovatky, zúženého průjezdu přes potok Vrutice a tří autobusových 
linek včetně zastávky v těsné blízkosti přejezdu vyvolává časté dopravní 
komplikace a žádá si zásadní změnu, která nebude limitována prostorem mezi 
kolejemi a přilehlou budovou. Komfortní řešení, navazující na nové přemostění 
Strakonické silnice a propojku Malé a Velké Chuchle, překlene trať do ulice 
Nad Drahou a vyústí do Starochuchelské. Původně se stavba měla zahájit 
již v letošním roce, ale kvůli odvoláním proti vydaným povolením visí nad 
termínem otazník.     

za t áčka m i v pr ud kém stoupá n í 
přezd ívaný ser pent ina – bude 
postaven zcela nově a zahrne také 
opravu stávající a výstavbu nové pěší 
cesty a výsadbu zeleně. Tím se zlepší 
dopravní obslužnost i stávajících 
rodinných domů a navíc komunika-
ce bude vybudována tak, aby po ní 

mohla jezdit 
i hromadná 
d o p r a v a 
( s o u č á s t í 
horn í  část i 
s í d l i š t ě  j e 
autobusová 
otočka).
 Dnes jsou 
n e j v ě t š í 
spory vedeny 
k v ů l i  j i n é 
komunikaci, 
k t e r á 
m u s í  b ý t 
vybudována 
shora, tedy 
směrem od 
Lochkova (s 
n a p o j e n í m 

na staveništní komunikaci pražského 
okruhu). Oprava a rozšíření cesty je 
podmínkou, aby mohl obytný soubor 

tunelování, poslán na 12 let do vězení. 
Záměr po H-SYSTÉMU převzal 
FINEP a dnes se jej snaží uvést v 
život.  
   Součástí a základní podmínkou 
r e a l i z a c e  j e  v y ř e š e n í  d n e s 
nevyhovujícího dopravního spojení. 

Rozsáhlou rekonstrukcí projde ulice 
Na Hvězdárně, jejíž nejsložitější 
část – úsek se dvěma ostrými 

vůbec vzniknout a mohly se realizovat 
veškeré práce (příjezd přes centrum 
Velké Chuchle je kvůli stavu ulice 
Na Hvězdárně nemyslitelný). Nyní 
je již rekonstruována, spory však 
vyvolává její užší průchod osadou 
Lahovská, jež původně plnila účel 
pouze rekreace, v současnosti mnoho 
vlastníků pozemků uvažuje o stavbách 
pro trvalé bydlení. Pro obyvatele 
s pozemky těsně při této účelové 
komunikaci je stavba komplexu zátěží, 
ale současně všem na oplátku nabízí 
možnost lepšího dopravního spojení 
do centra metropole i přivedení 
inženýrských sítí až na hranici 
zahrádkářské kolonie. A bez nich se 
nové rodinné domy stavět v hlavním 
městě nemohou. 
   Komunikacím navíc ustupuje i zeleň, 
musely být vykáceny nejen náletové 
dřeviny, ale celá lipová alej (podle 
internetových Novin Prahy 16 padl 
i nejstarší strom na území městských 
částí Lochkov a Velká Chuchle, 
lípa velkolistá o stáří minimálně 
150 let – pozn. red.). Vykácených 
stromů bude celkem 337, společnost 
FINEP ale za ně slibuje odpovídající 
náhradu: přes 3200 sazenic a veřejnou 
zeleň na více než čtvrtině rozlohy 
areálu.

   Spor se vede i o podobu celé lokality. 
Občanské sdružení „Zdravá Chuchle“ 
upozorňuje na „naprosto jinou 
strukturu a architektonické pojetí“ a 
celý záměr označuje jako „cizorodou 
jednotku“. To, že městská část 
dozná zásadní proměnu, potvrzuje i 
Mgr. Lenka Tejkalová, zástupkyně 
obchodního ředitele FINEP: „Projekt 
je navržen architektonickým ateliérem 
AHK architek t i ,  k terý vytvoř i l 
moder n í  exk luz ivn í  rez idenčn í 
městečko s vlastním náměstím. 
Architektonický styl a urbanistické 
uspořádání plně odpovídá trendovému 
modernímu bydlení.“
 Odpůrci „Hvězdárny“ používají 
je š t ě  jeden zá sad n í  a rg ument : 
nepřipravenost na „druhou Chuchli“, 

která vznikne za úplně odlišných 
podmínek než je ta dnešní: ke 
stávajícím asi 1800 obyvatelům 
v převážně rodinných domech, které 
přibývaly postupně, se přistěhuje 
podle některých odhadů 1000, podle 
jiných až 1500, a to vlastně naráz, 
během pouhých tří let. Budou mít 
tito „nováčkové“ kvalitní zázemí? 
Developer tvrdí, že ano, což dokládá 
všemi službami,  k teré v a reá lu 
vzniknou (viz Rezidenční projekt 
Na hvězdárně). Místní mají výhrady 
třeba k neexistenci další školky 
a již dnes detailně rozebírají, jak 
se maminky s malými dětmi do 
mateřinky dostanou a zda jim bude 
stačit parkoviště před ní.


